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PROCES VERBAL
Incheiat astazi 27 februarie 2025 in sedinta ordinara

a Consiliului local Bucu

La prezenta sedinta ordinara convocata legal prin Dispozitia primarului comunei Bucu
nr. 68/ 20.02.2025 participa toti consilierii locali alesi ai comunei Bucu.

De asemenea, la prezenta sedinta participa de drept, conform prevederilor legale, primarul
comunei Bucu domnul Drăgușin lon si secretarul general al acesteia, domnul Răceanu
Alexandru.

Sedinta se desfasoara cu prezenta fizica la sediul Consiliului local Bucu, din Calea Bucuresti
nr.101, in sala de sedinte, incepand cu orele 16,00.In deschiderea sedintei, domnul secretar general
face cunoscut ca va trebui ales noul presedinte de sedinta, mandatul domnului Dimache lonut-
Jenel fiind incetat.Sunt formulate doua propuneri, pentru domnul Cretu Adrian, respectiv domnul
Serban Costica.Este ales, cu majoritate de voturi domnul Cretu Adrian, fiind adoptata Hotararea
privind alegerea presedintelui de sedinta.

In continuare, domnul presedinte face cunoscut proiectul ordinii de zi propuse de catre domnul
primar prin Dispozitia de convocare, respectiv convocator, dupa cum urmeaza, cu mentiunea ca
primul punct a fost epuizat:
-adoptarea Hotararii privind alegerea presedintelui de sedinta al Consiliului local Bucu ;
-adoptarea Hotararii privind organizarea pasunatului pe pasunea proprietate privata a  co-

munei Bucu si masuri specifice pentru anul 2025;
-adoptarea Hotararii privind alegerea Viceprimarului comunei Bucu, județul Ialomița;

Domnul secretar general face cunoscut domnului presedinte ca s-au mai inregistrat doua noi
proiecte de hotarare, fiind necesar a se completa ordinea de zi.Astfel, alaturi de proiectele
enumerate, se propune includerea in ordinea de zi :
-adoptarea Hotararii privind unele masuri necesare in domeniul salarizarii ca urmare a
obiectiunilor formulate de Institutia Prefectului-judetul Ialomita;
-adoptarea Hotararii privind dotarea cu aparatura audio-video, inregistrarea audio-video a

sedintelor Consiliului local Bucu si transmiterea inregistrarii pe site-ul Primariei comunei
Bucu incepand cu luna martie a.c. Se supune la vot si, cu unanimitate este aprobata ordinea de zi
a prezentei sedinte.In continuare, domnul presedinte supune la vot cele doua procese verbale, al

sedintei ordinare din 30 ianuarie 2025, respectiv a celei convocate deindata din
05.02.2025.Ambele procese verbale sunt aprobate prin votul unanim al celor prezenti.

Privind al doi-lea punct din ordinea de zi, adoptarea Hotararii privind organizarea pasuna-

tului pe pasunea proprietate privata a comunei Bucu si masuri specifice pentru anul 2025, se

acorda cuvantul domnului primar, care citeste referatul de aprobare, din care reiese necesitatea si

continutul proiectului de hotarare, specificand ca pretul pe hectar de anul trecut nu s-a majorat ci

doar indexat, ajungand la suma de 366 lei.Domnul consilier local Serban Costica, arata ca cetatenii

sunt interesati de situatia pasunii si solicita date despre folosinta acesteia, rugandu-l pe domnul

secretar general sa consemneze. Acesta arata ca s-a intocmit o situatie, pe care o prezinta:total

pasune conform Ordinului prefectului-202,9090 ha, din care suprafata inchiriata catre persoane



fizice detinatoare de animale prin contracte individuale in functie de numarul de animale pe
categorii si specii este de 95,10 ha, inchiriata catre SC O lume de lapte SRL suprafata de 40,2342
ha,totalul suprafetei pasunii inchiriate fiind de 135,3342 ha restul fiind disponibila pentru
crescatorii de animale care se incadreaza in prevederile legale.In continuare domnul presedinte
intreaba daca mai sunt discutii, si, nefiind, supune la vot.Se voteaza, fiind adoptata cu unanimitate,
Hotararea privind organizarea pasunatului pe pasunea proprietate privata a co munei Bucu si
masuri specifice pentru anul 2025.

Urmatorul punct din ordinea de zi aprobata este cel privind adoptarea Hotararii privind
alegerea Viceprimarului comunei Bucu, judeţul Ialomița. Privind aceasta hotarare, se dau citire
materialelor intocmite, domnul secretar general facand precizari privind faptul ca persoanele
nominalizate voteaza, votul fiind secret. In continuare, Comisia care are ca obiect organizarea
votului secret, stabilita prin HCL nr.65/18.11.2024 procedeaza la organizarea votarii, pe baza
propunerilor formulate de consilierii locali fiind inscrisi pe buletinele de vot urmatorii candidati:
Dimache lonut-Jenel, Serban Costica si Bucur Teodoru.In urma votului secret, este declarat ales
viceprimar domnul Dimache Ionut Jenel, cu 8 voturi pentru, doua contra si o abtinere, fiind
intrunita majoritatea absoluta ceruta de prevederile legale, restul candidatilor neantrunind
suficiente voturi.Se procedeaza in continuare la completarea hotararii cu numele si datele noului
viceprimar, hotararea de numire fiind adoptata cu unanimitate.

Se trece la analiza proiectului de Hotarare privind unele masuri necesare in domeniul
salarizarii ca urmare a obiectiunilor formulate de Institutia Prefectului-judetul Ialomita.

Referitor la acest proiect de hotarare, se da citire referatului de aprobare, domnul consilier
local Serban Costica aratand ca dansul a citit materialele transmise si ca este de acord cu
suspendarea HCL nr.69/30.12.2024, intrucat, ca jurist, considera si dansul ca sunt interpretari
diferite ale textului de lege.Domnul secretar general arata ca o modificare a acestei HCL nu se
poate face, cel putin nefiind identificat vre-un aspect care sa necesite modificarea, in prezent
salarizarea in administratia locala fiind o adevarata problema, pe langa normele legale
discriminatorii si depasite, existand altele modificatoare, care adancesc si mai mult inechitatile si
care, sunt si mai neclare decat legea initiala.Mai arata domnul secretar general ca nemultumirile
angajatilor provin nu numai din aspectul ca salariile nu sunt pe masura volumului, importantei si
complexitatii muncii, dar sunt si diferite pentru functii identice intre UAT-uri cu aceeasi
populatie.In plus suntem foarte putini, sarcinile zilnice fiind multe si complexe.Nu mai sunt

discutii, se supune la vot si, cu unanimitatea votului consilierilor locali este adoptata Hotararea

privind unele masuri necesare in domeniul salarizarii ca urmare a obiectiunilor formulate de
Institutia Prefectului-judetul Ialomita.

Ultimul proiect de hotarare, inclus suplimentar in ordinea de zi este cel depus de doamna

consilier local Vasilescu Florentina-lulia, privind dotarea cu aparatura audio-video,

inregistrarea audio-video a sedintelor Consiliului local Bucu si transmiterea inregistrarii pe
site-ul Primariei comunei Bucu incepand cu luna martie a.c. Privind acest proiect, doamna

Vasilescu Florentina-lulia citeste referatul de aprobare.Pe marginea acestui proiect de hotarare au

loc discutii, domnul presedinte de sedinta considerand ca nu este oportun,.Domnul consilier local

Serban Costica arata ca transparenta va trebui sa caracterizeze sedintele consiliului local pentru ca

cetateanul sa vada exact cine il reprezinta.In continuare se pune problema dotarilor tehnice, in

materialul prezentat nefiind incluse sumele necesare.Doamna Vasilescu arata ca suma nu va fi

mare, dar va trebui ca cineva sa filmeze.Se mai propune o camera fixa, dar va trebui sa se asigure

si claritatea inregistrarii audio.Domnul consilier local Jantea Dumitru Titel arata ca filmarile pot îi



facute de catre angajatul pentru relatii cu publicul. Domnul primar intervine, avand o alta
propunere. Astfel, propune ca din primavara, cand va fi cald in sala, sa se desfasoare sedintele la
Caminul cultural, unde exista mult mai mult spatiu si filmarile se vor putea face mai calitativ,
sonorizarea fiind foarte importanta.Domnul secretar general arata ca va trebui intocmit si un
regulament, mai in amanunt, privind operatiunile care se vor efectua.Doamna consilier Vasilescu
se ofera dansa sa filmeze si apoi sa efectueze corecturile, domnul secretar general aratand ca nu
este corect sa se efectueze corecturi, inregistrarea trebuind sa fie cap-coada pentru a se elimina
scoaterile din context si alte discutii, in plus, consilierul trebuie sa fie atent la discutiile din
sedinta.Domnul consilier local Serban Costica arata ca inregistrarile sunt bune, si vin in apararea
participantilor, fiind chiar proba, in caz de necesitate.Domnul secretar general achieseaza la
aceasta afirmatie.Intrucat nu se ajunge la niciun rezultat, cei prezenti amana luarea unei decizii,
aprobarea proiectului de hotarare fiind amanata .

In finalul sedintei sunt discutii libere, referitoare la caini. domnul consilier Serban Costica
aratand ca aceasta este o problema importanta pentru localitate.Domnul presedinte Cretu Adrian
arata ca cu resurse proprii nu vom putea rezolva problema.Domnul Serban Costica arata ca totusi
trebuie sa insistam pe langa Consiliul judetean sa infiinteze acea asociere intre localitati pentru
adaposturi canine, intr-adevar, costurile fiind mari pentru o singura localitate.Sa nu avem cazuri de
oameni sau copii muscati de caini, cand raspunderea va putea cadea asupra noastra.Domnul primar

arata ca numarul de caini s-a marit substantial, fiind adusi ilicit in localitate sau la marginea
acesteia, cel mai probabil noaptea.Putem incerca sa infiintam un adapost, dar costurile cu hrana,
medicamentele, veterinarul, intretinerea, etc.vor echivala cu aproape toate veniturile proprii,
neputand fi indeplinite celelalte cerinte de functionare si dezvoltare, acesta fiind motivul pentru
care comunele nu pot organiza si finanta astfel de adaposturi.Domnul consilier local Dragomir
Stelica arata ca legislatia nu este tocmai bine facuta, organizarea trebuind sa se faca la nivel

judetean sau alocand obligatoriu resursele financiare.De asemenea, domnul consilier local Serban

Costica arata ca dansul considera ca este suficient a se asigura supravegherea prin camere de luat

vederi, putand a se face economii substantiale la bugetul local namaiplatind firma de paza.In alta

ordine de idei, domnul consilier Jantea Dumitru Titel intreaba despre canalizare, domnul primar
aratand ca pentru aceasta invesitie se va gasi o sursa de finantare.De asemenea domnul primar
arata ca in curand se va supune adoptarea bugetului local, unde va exista si lista de investitii care

va cuprinde obiectivele propuse spre realizare in currsul anului 2025, care se anunta a fi deosebit

de dificil.
Nefiind alte probleme, ordinea de zi fiind epuizata,domnul presedinte declara sedinta inchisa.
Drept pentru care s-a intocmit prezentul proces-verbal de sedinta, care se va publica si pe site-

ul www.primariabucu.ro, la rubrica monitorul oficial local. rai


